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A bizottság tagjai közül jelen vannak: Varga Dániel elnök, Kovács László György alelnök, 
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További jelenlévők: Gelencsér Ferenc József alpolgármester, dr. Tarjányi Tamás jegyző, 
dr. Németh Mónika aljegyző, dr. Vörös Mária irodavezető, Légámé Gulyás Rita irodavezető, Juhász 
Szabolcs, a Budai Vároltalmazó Közalapítvány elnöke

Az ülés helyszíne: Polgármesteri Hivatal testületi ülésterme, fszt. 8.
(Budapest, Kapisztrán tér 1.)

Az ülés kezdete: 18:13 óra

Az ülés vége: 18:58 óra

Jegyzőkönyvvezető: dr. Magyar Aletta

Varga Dániel, elnök: köszöntötte a jelenlévőket, az ülést megnyitotta és tájékoztatott, hogy 
Marschall Máté képviselő úr beteg, neki jobbulást kíván. Kóródy Péter bizottsági tag jelezte, hogy 
egyéb elfoglaltságai miatt a mai ülésen nem tud részt venni, valamint Nagy Zsófia bizottsági tag 
sincs jelen. Megállapította, hogy a bizottság hat fővel határozatképes.
Tájékoztatott, hogy a Covid-19 járvány miatt a távolságtartás betartása érdekében tartják az ülést a 
földszinti ülésteremben, és kér mindenkit, hogy a maszkot az ülés egész ideje alatt viselje. 
Tájékoztatott továbbá a mikrofon használatról.
Egy sürgős előterjesztés került kiosztásra, „Jégpálya kialakítása a Budai Várban 2020. december 4. 
és 2021. február 28. közötti időtartamra” címmel. Javasolja, hogy a sürgősségi előterjesztést 14. 
napirendi pontként tárgyalják meg. Szavazásra tette fel a sürgősségi előterjesztéssel kiegészített 
napirendi javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
62/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága a 2020. szeptember 29-i ülésének napirendjét az alábbiak 
szerint fogadja el:

Nyilvános ülésen:

1. A közterületek használatáról szóló önkormányzati rendelethez 
kapcsolódóan az elektromos bérrollerek használatának és korlátozásának 
lehetőségei
Előterjesztő: Varga Dániel elnök
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2. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló 
közterületek használatáról szóló önkormányzati rendelet megalkotása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

3. A Budapest. I. kerület Budavári Önkormányzat közalapítványainak 2019. 
évi tevékenysége
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

4. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat gazdasági ciklusprogram 
célrendszerének megtárgyalása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

5. A 6518 helyrajzi számú, természetben Dísz tér 3. szám alatti ingaüanra 
vonatkozó együttműködési megállapodás elfogadása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

6. A közterületi térfelügyelő kamerarendszer üzemeltetése, fejlesztése
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

7. A Fővárosi Önkormányzattal történő együttműködés a Liszt Ferenc 
Nemzetközi Repülőtér által okozott környezeti hatások csökkentése 
céljából
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

8. A LIFE Éghajlat-politika alprogram 2020. évi „Alacsony szén-dioxid 
kibocsátású, megújuló energiára építő modellértékű beruházások 
Budapesten” c. pályázatával kapcsolatos szándéknyilatkozat és 
kötelezettségvállalás
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

9. A 14179 és 14180/3 helyrajzi számú földrészleten áthaladó lépcsősor 
Glücklich Vilma lépcsőnek történő elnevezése
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

10. Alpolgármesteri felhatalmazások
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

11. A Budapest I. Kerület 7579 helyrajzi számú, természetben 1012 Budapest 
Győző utca 11. szám alatti ingatlant érintő vételi szándék
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

12. Közösségi könyvszekrények beszerzésének és kihelyezésének lehetőségei 
Előterjesztő: Varga Dániel elnök
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13. Jégpálya kialakítása a Budai Várban 2020. december 4. és 2021. február 28. 
közötti időtartamra
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

14. Egyebek

Zárt ülésen:

1. Közterület-használati hozzájárulások elbírálása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

1. A közterületek használatáról szóló önkormányzati rendelethez kapcsolódóan az
elektromos bérrollerek használatának és korlátozásának lehetőségei
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: a közterületek használatáról szóló rendelet-tervezet kiküldésre került, 
melyhez érkeztek sürgősségi javaslatok. Az első napirendi pont is azt módosítaná. Jegyző urat 
kérdezi, hogy egyben történő szavazásra van-e lehetőség.

Bakonyi Klára Zita, bizottsági tag: kéri, hogy a módosítókról külön szavazzanak.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: több kérdésről egyben szavazni csak akkor lehetséges, ha egyöntetű 
a testület döntése és nincs ellenvélemény, de ha bárki kéri, vagy nem egyöntetű a vélemény, akkor 
mindig külön kell szavazni. Az egyben szavazás csak egy technikai könnyebbség olyankor, amikor 
azt mondja a bizottság vagy a testület, hogy valamennyi esetben egyöntetűen fog szavazni. De itt a 
jelzés alapján is külön kell.

Varga Dániel, elnök: a bérrollerek kérdését a bizottság már év elején tárgyalta, akkor egy jó egy 
órán keresztül vitatkoztak a megoldási lehetőségekről. A bizottsági tagok egyhangúlag egyetértettek 
a tekintetben, hogy a rollerek komoly fennakadásokat és problémákat okoznak az I. kerület 
közterületein, mivel szanaszét hagyják őket a szűk járdákon. Véleményét röviden tükrözi a padra 
ragasztott mém a roller-kérdésről, amelyen két rolleres pár a mögöttük szanaszét hagyott rollerekkel 
akadályozza a mozgássérült úriember szabad közlekedését. De említhetné itt a kismamákat is, akik 
a babakocsit nem tudják eltolni a járdákon, illetve azokat a látássérült honfitársakat, akik a jól 
megszokott útvonalaikon ismereden akadályokba ütköznek azáltal, hogy ezek a rollerek szanaszét 
hevernek a kerületben. Azt gondolja, hogy ezek az állapotok, amit a különböző elektromos 
béreszközök okoznak, fenntarthatadanok az I. kerületben, ezért valamilyen megoldást mindenképp 
kell rá találni. Ugyanakkor fontos kiemelni azt is, hogy környezetvédelmi szempontok alapján 
támogatandók ezek a mikro-mobilitási eszközök, de nem a jelenlegi szétszórt állapotban, ezért a 
módosító javaslata a kérdés kapcsán alapvetően azt tartalmazza, hogy a közterületeken tilos lesz az 
ilyen elektromos eszközöket parkoltatni és bérbe adni. Kivétel képezhetnek ez alól azok a területek, 
amit külön megállapodás keretében az önkormányzat kijelöl, és biztosítja a cégek számára a fix 
lerakópontok létrehozásának lehetőségét. Azáltal, hogy külön megállapodás születik különböző 
szolgáltató cégek és az önkormányzat között, lehetséges lesz közterület-használati díjat szedni 
ezektől a cégektől. Itt tenne is egy plusz kiegészítést és kéri a bizottságot, hogy támogassa. Javasolná 
a módosítója kiegészítéseként, hogy az elektromos eszközök mind a rollerek, mind a robogók 
esetében a közterület-használati rendelet mellékletét képező a díjtáblázatot úgy módosítsák, hogy
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10 000 forint/hó/eszközben határozzák meg, amit a cégeknek fizetniük kell az önkormányzat 
részére azért, hogy a külön megállapodásban foglaltak szerint a közterületeken a kijelölt helyeken 
eszközöket parkoltathassanak. Fontos célként gondolja megjelölni azt, hogy a jövőben a szabad 
verseny biztosítása okán az ilyen cégek a jövőben egyenlő feltételekkel jelenjek meg Budapest I. 
kerületében. Ehhez mintául a bécsi példát vették, ahol is a négy méternél keskenyebb járdáról ki 
lettek tiltva ezek az eszközök. A szélesebb járdákon szabadon parkolhatnak, de egy szolgáltató cég 
maximum 500 eszközzel lehet jelen az egész fővárosban. Véleménye szerint a rollerek esetében a 
kitűzendő cél egy cég vonatkozásában a maximum 100 eszköz, és akkor úgy gondolja, hogy elég 
nagylelkű a Budavári Önkormányzat Bécshez képest, ami sokszoros nagysággal bír velük szemben.

Gelencsér Ferenc József, alpolgármester: nagyon örül annak, hogy felmerült az a javaslat, hogy 
bevegyék a közterület-használatba a rollerek kérdését, és ezzel esetleges plusz bevételeket 
teremtsenek az önkormányzatnak. Nyugaton bevett szokás, hogy kb. 1 dollárt szoktak kérni 
naponta eszközökként. A mikro-mobilitási eszközök nagyon jó kiegészítői a tömegközlekedésnek 
Budapesten, és részben ki tudják váltani az autós forgalmat. A VI. kerületben hoztak létre mikro- 
mobilitási pontokat, aminek annyi a lényege, hogy 75 méterenként van egy sziget, ahol le lehet tenni 
a rollereket, és a VI. kerület tervez megállapodni a Lime-mal, azonban ez elég régóta húzódik. 
Ahogyan elnök úr is mondta, Bécsben már megtörtént egy megállapodás, de nem tudja, hogy tudni 
lehet-e, hogy ott a kerületek vagy Bécs városa állapodott-e meg a Lime-mal. Azt látja, hogy a 
kerületszintű megállapodás nehezebb, mint egy fővárosi szintű. Valójában a Fővárosnak kellene 
megállapodnia a Lime-mal, és a befolyó közterület-használati díjukat visszaosztani kerület- 
arányosan. A tiltás vagy engedélyezés mellé jómaga behozná a tűrés kifejezést. Elképesztően 
bosszantja, hogy eldobálják a rollereket a járdán, viszont azt látja, hogy ez a szerződés megkötés 
egy nagyon hosszú folyamat lesz. Egy év után azt látja, hogy van egyfajta tehetetlenségi súlya a 
hivatalnak és valamivel lassabban működik a közigazgatás, mint egy multinacionális vállalat. 
Amennyiben ez a módosító megszavazásra kerül, úgy elképzelhető, hogy még jövő nyáron sem lesz 
Lime a kerületben, amivel nem biztos, hogy minden I. kerületi érdekét szolgálják.

Varga Dániel, elnök: nem érte egyet alpolgármester úr felvetésével. Nem gondolja, hogy az I. 
kerületi önkormányzatnak multinacionális vállalatok kénye-kedve szerint kellene ugrálni. Egy olyan 
céggel állnak szemben, aki egy fillért nem fizetett be a közösbe, ellenben a közterületeket 
folyamatosan és rendszeresen használta. A bosszantó tevékenységet ezzel a határozattal egy 
tollvonással meg tudják szüntetni. Innentől kezdve rajtuk áll, hogy milyen gyorsan tudnak 
megállapodni. Az idő azért sem sürget, mert ezek a rollerek időszakos eszközök és novembertől - 
tekintettel a téli időjárási körülményekre - gyakorlatilag szünetel a szolgáltatásuk. Nincs olyan 
megállapodás, ami fél év alatt nem tud megszületni, és tavasszal ne térhetnének vissza a megadott 
feltételekkel. Továbbá itt nemcsak a lime-ról van szó; számos kisebb cég is van, illetve a robogókat 
szolgáltató cégeket is ebbe a közegbe akarják terelni, hogy egységes legyen a rendelkezés.
A tárgyalásokat mindenkivel le kell folytatni, mindenkivel nyitotmak kell lenni. Emiatt nem 
gondolja, hogy őket jelentős gazdasági kár éri, az I. kerületieknek viszont addig is el kell viselni azt 
a roller tömeget, ami a kerület számos pontján szanaszét van, és nem gondolja, hogy a városképhez 
méltó lenne az a látvány, amikor a bokrokban vagy a Halászbástya alatt elhajigálva fekszenek a 
rollerek. Azt látták, hogy az elmúlt hetekben a cég tömegével hordott a kerületbe rollereket. 
Kisteherautókról számos ponton nagy mennyiségben raktak le ilyen eszközt, ami nagyon zavarta a 
kerületieket és nem gondolja, hogy egy szűk hangos kisebbség nyomására a kerületiek többségének 
békés életét ezek a szanaszét heverő rollerek kell, hogy befolyásolják. Ha ezt a rendelkezést 
meghozzák, az lehetőséget biztosít minden cégnek arra, hogy továbbra is szolgáltasson az I. kerület 
területén. Az, hogy innentől kezdve a szolgáltatónál pattog a labda és nem az önkormányzatnál, 
nem az I. kerületi önkormányzat problémája.
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Gelencsér Ferenc József, alpolgármester: köszöni a részletes válaszát, de kicsit félreértették 
egymást. Abszolút támogatja, hogy forrásokat hozzanak be ilyen módon is, ennek ellenére a „multik 
haza” jellegű gondolkodás számára a gyerekkorát és Torgyán Józsefet idézi. Továbbra sem látja azt, 
hogy tavaszra megtörténne, de örül, hogy elnök úr optimista, legyen igaza, mert az lenne 
mindenkinek a legjobb, ha tavaszra nyélbe tudnák ütni ezt a megállapodást.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: technikai kérdése van, mert kodifikációs probléma merült fel, 
mégpedig, hogy hogyan értik a 10 000 forint/eszközt. Minden eszköz, ami megjelenik az I. 
kerületben? Vagy hogyan állapítják meg? Hiszen ezek az eszközök mindenfelé mennek; felül rá egy 
turista és elmegy a VIII. kerületbe, majd vissza. Tehát 10 000 forint/darab vagy a Lime összes 
rollere után szabjanak ki 10 000 forintot?

Varga Dániel, elnök: a lehetséges megállapodásoknak, amiket az önkormányzattal megköthetnek 
ezek a bérbeadó cégek, tartalmazniuk kell az eszközök maximális számát és a maximálisan 
parkoltatható eszközök száma után célszerű kiszabni a közterület-használati díjat. Mivel a Lime- 
okat gyorsan átviszik egyik pontból a másikba, ezért nekik azzal nem kell foglalkozni, hogy adott 
időben az I. kerületben mondjuk 100 szerződtetett rollerből éppen ténylegesen 80 vagy 70 parkol. 
A lényeg, hogy a 100 darabot, ha annyira szerződtek, nem léphetik túl. A Lime-osok is elmondták 
a múlt heti megbeszélésükön, amikor megkeresték az önkormányzatot, hogy az informatikai 
rendszerük a legfejlettebb a világon, és ezért ők a piacvezetők. Be tudják állítani, hogy ha a 
rendelkezésre álló adott számú kerületi parkolóhelyen túllépi a limitált számot a rollerek száma, 
akkor, amíg nem szabadul fel hely, ne tudják itt letenni. Nyilván a cégnek kell eldönteni, hogy hány 
eszközt szeretne hozni, de ez további tárgyalások kérdése. A kérdésre válaszolva; 10 000 
Ft/eszköz/hó árat képzel el, a maximált számot pedig a szerződésben rögzítik, ami után beszedésre 
kerülne ez a díj.
További kérdés, hozzászólás nem lévén ezzel szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot a fenti módosítással.

A bizottság 5 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
63/2020. (IX. 29.) VKB határozata
Varga Dániel képviselő módosító indítványáról a „Budapest I. kerület Budavári 
Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról szóló önkormányzati rendelet 
megalkotása” tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslathoz

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek Varga Dániel 
„Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról 
szóló önkormányzati rendelet megalkotása” tárgyú előterjesztéshez benyújtott képviselői 
módosító indítványát.

2. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek 
használatáról szóló önkormányzati rendelet megalkotása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: összefoglalta a Csobánczy Gábor alpolgármester úr által benyújtott 
előterjesztés lényegét.
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Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az 5/2018. (IV. 13.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
64/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában és kezelésében álló 
közterületek használatáról és rendjéről szóló 5/2018. (EV. 13.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló.. ./2020. (...) önkormányzati rendelet megalkotásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában és kezelésében álló közterületek 
használatáról és rendjéről szóló 5/2018. (TV. 13.) önkormányzati rendelet módosításától” 
tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.

Varga Dániel, elnök: szavazásra teszi fel a közterület-használati rendeletről megalkotásáról szóló 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot az általa benyújtott képviselői módosító 
indítvánnyal kiegészítve.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
65/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról 
szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról szóló 
önkormányzati rendelet megalkotása” tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslatot a 63/2020. (IX. 29.) VKB határozatban szereplő kiegészítéssel.
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3. A Budapest. I. kerület Budavári Önkormányzat közalapítványainak 2019. évi 
tevékenysége
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: megkérdezte, hogy mint szakbizottságnak csak a Vároltalmazó 
Közalapítvány beszámolóját kell-e vizsgálniuk vagy valamennyi közalapítványét.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: hasonló kérdés merült fel az előző bizottsági ülésen, ahol szintén 
arról tájékoztatott, hogy a bizottság a saját hatáskörébe tartozó kérdéseket tárgyalja meg. A 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság hatáskörébe szigorúan véve egy közalapítvány 
tartozik, de ahogyan azt az előző bizottsági ülésen is elmondta, soha nem fogja észrevételezni, ha a 
bizottság kitér olyan kérdésre is, ami nem szigorúan az ő hatáskörébe tartozik. Ez a képviselői, 
illetve a bizottsági munka szabadága. Dönteni és javaslatot tenni csak azokban a kérdésekben tehet, 
ami az ő hatásköre, tehát ha konkrét választ akar adni, akkor igen, az egyik közalapítvány tartozik 
ide. Ha a többi alapítvány esetében is van kérdés, szempont, ami a városfejlesztés, 
környezetvédelem szempontjából releváns, akkor ezt nem korlátozhatja jegyzőként.

Varga Dániel, elnök: köszöni a tájékoztatást. Javasolja, hogy ez esetben a Budai Vároltalmazó 
Közalapítvány beszámolójával foglalkozzanak elsődlegesen, de ha valakinek igénye van rá, akkor 
foglalkozhatnak a többivel is. Megadja a szót Juhász Szabolcsnak, a Budai Vároltalmazó 
Közalapítvány elnökének.

Juhász Szabolcs, közalapítványi elnök: megtiszteltetés, hogy itt lehet. Megköszöni a saját, illetve 
a kuratóriumi tagok nevében is, hogy a képviselő-testület támogatta a megválasztásukat. 
Megköszöni továbbá a leköszönő kuratóriumnak, az alapítvány leköszönő vezetésének azt a 
sokéves munkát, amit elvégeztek. Mindemellett úgy gondolja, hogy ezt a munkát lehet még nagyobb 
hatásfokkal csinálni. Tisztában van vele, hogy jelenleg a tavalyi beszámolót tárgyalják, ami őket még 
nem érinti, ezért nem is nyújtaná hosszúra a mondanivalóját. Néhány szóban szólna azért a jövőbeli 
terveikről. Úgy gondolja, hogy ez a közalapítvány egy kiváló lehetőséget tud nyújtani arra, hogy 
tovább öregbítsek a kerület hírnevét, hogy bemutathassák a szélesebb közvéleménynek a kerület 
talán kevésbé ismert szépségeit kiadványok kiadásán keresztül. Mindenképpen szeretne 
előadásokat, fórumokat, kerekasztal-beszélgetéseket szervezni a kerület múltjáról, jelenéről, 
jövőjéről. Fontosnak érezné más országok más városainak hasonló adottságokkal rendelkező 
kerületeit és városrészeit megismeri, az ott található példákat feltérképezni, amit érdemes, azt 
átvenni, amiből tanulni kell, azt megtanulni. A közalapítvány nevéhez hűen a jelenleg zajló 
várfelújítások során is nyomon kövessék azt, hogy valóban minden építkezés és felújítás a Budai 
Vár hírnevét öregbítse, és a tradícióit megtartsa. Végül fontosnak tartja, hogy ezt a munkát a hazai 
és nemzetközi pályázati lehetőségek szoros nyomon követésével végezzék el, mert pályázati 
források bevonásával az önkormányzat költségvetését tehermentesíteni lehet. Reméli, hogy minél 
előbb neki tudnak kezdeni az érdemi munkának.

Varga Dániel, elnök: megköszöni elnök úrnak és jó munkát kíván.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati
javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
66/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a Budavári Önkormányzat által alapított Budapest I. kerületi Népjóléti Közalapítvány —, 
Márai Sándor Kulturális Közalapítvány — és a Budai Vároltalmazó Közalapítvány 2019. évi 
beszámolójának elfogadásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „A 
Budapest. I. kerület Budavári Önkormányzat közalapítványainak 2019. évi tevékenysége” 
tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

4. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat gazdasági ciklusprogram 
célrendszerének megtárgyalása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: ismerteti az előterjesztést.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot.

A bizottság 5 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
67/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat gazdasági ciklusprogramjának elfogadásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Budapest 
I. kerület Budavári Önkormányzat gazdasági ciklusprogram célrendszerének 
megtárgyalása” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

5. A 6518 helyrajzi számú, természetben Dísz tér 3. szám alatti ingatlanra 
vonatkozó együttműködési megállapodás elfogadása
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben
szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
68/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a 6518 helyrajzi számú, természetben Dísz tér 3. szám alatti ingatlanra vonatkozó 
együttműködési megállapodás elfogadásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „6518 
helyrajzi számú, természetben Dísz tér 3. szám alatti ingatlanra vonatkozó együttműködési 
megállapodás elfogadása” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi hatátozatot hozta:

6. A közterületi térfelügyelő kamerarendszer üzemeltetése, fejlesztése
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
69/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a közterületi térfigyelő kamerák üzemeltetéséről és a szükséges fejlesztésekről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 
közterületi térfelügyelő kamerarendszer üzemeltetése, fejlesztése” tárgyú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

7. A Fővárosi Önkormányzattal történő együttműködés a Liszt Ferenc Nemzetközi 
Repülőtér által okozott környezeti hatások csökkentése céljából
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
70/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a Fővárosi Önkormányzattal történő együttműködéssel kapcsolatban kialakított 
állásfoglalásáról a Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér által okozott környezeti hatások 
csökkentése céljából

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A Fővárosi 
Önkormányzattal történő együttműködés a Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér által 
okozott környezeti hatások csökkentése céljából” tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 4 igen, 2 nem szavazattal az alábbi hatátozatot hozta:

8. A LIFE Éghajlat-politika alprogram 2020. évi „Alacsony szén-dioxid 
kibocsátású, megújuló energiára építő modellértékű beruházások Budapesten” 
c. pályázatával kapcsolatos szándéknyilatkozat és kötelezettségvállalás
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
71/2020. (IX. 29.) VKB határozata
a LIFE Éghajlat-politika alprogram 2020. évi „Alacsony szén-dioxid kibocsátású, megújuló 
energiára építő modellértékű beruházások Budapesten” pályázatának
szándéknyilatkozatával és kötelezettségvállalásával kapcsolatban

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „a LIFE 
Éghajlat-politika alprogram 2020. évi „Alacsony szén-dioxid kibocsátású, megújuló 
energiára építő modellértékű beruházások Budapesten” pályázatának
szándéknyilatkozatával és kötelezettségvállalásával kapcsolatban” tárgyú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

9. A 14179 és 14180/3 helyrajzi számú földrészleten áthaladó lépcsősor Glücklich 
Vilma lépcsőnek történő elnevezése
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
72/2020. (IX. 29.) VKB határozata
az 14179 és 14180/3 helyrajzi számú földrészleten áthaladó lépcsősor Glücklich Vilma 
lépcsőnek történő elnevezéséről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „14179 és 
14180/3 helyrajzi számú földrészleten áthaladó lépcsősor Glücklich Vilma lépcsőnek 
történő elnevezése” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi hatátozatot hozta:

10. Alpolgármesteri felhatalmazások
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Bakonyi Klára Zita, bizottsági tag: azt kéri, hogy a döntési javaslatban lévő két pontról külön 
szavazzanak.

Varga Dániel, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslat 1. pontját.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
73/2020. (IX. 29.) VKB határozata
alpolgármesteri felhatalmazásokról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek az „Alpolgármesteri 
felhatalmazások” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 1. pontját.

Gelencsér Ferenc József, alpolgármester: fontosnak tartja, hogy mielőtt szavaznak az 
előterjesztésről ezen részéről, elmondja, hogy a cél az lenne a Zsinagóga esetleges újra kiásásával, 
hogy a Budai Várat terhelő turizmust kicsit széthúzzák. Jelenleg a budavári turizmus alapvetően a 
Vár déli oldalát érinti. Abban bíznak, hogyha az északi oldalára is lesz miért ellátogatni, úgy kevésbé 
lesz zsúfolt a Vár. Ezt is kéri megfontolni.

Varga Dániel, elnök: megköszöni a hozzászólást, de jelzi, hogy a Zsinagógáról történő szavazás
eggyel később jön. Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő
határozati javaslat 2. pontját.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
74/2020. (IX. 29.) VKB határozata 
alpolgármesteri felhatalmazásokról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek az „Alpolgármesteri 
felhatalmazások” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 2. pontját.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Varga Dániel, elnök: most következik, amiről alpolgármester úr beszélt. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslat 3. pontját.

A bizottság 4 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
75/2020. (IX. 29.) VKB határozata
alpolgármesteri felhatalmazásokról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek az „Alpolgármesteri 
felhatalmazások” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 3. pontját.

11. A Budapest I. Kerület 7579 helyrajzi számú, természetben 1012 Budapest Győző 
utca 11. szám alatti ingatlant érintő vételi szándék
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
76/2020. (IX. 29.) VKB határozata
Budapest I. Kerület 7579 helyrajzi számú, természetben 1012 Budapest Győző utca 11. 

szám alatti
ingatlant érintő vételi szándékról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Budapest 
I. Kerület 7579 helyrajzi számú, természetben 1012 Budapest Győző utca 11. szám alatti 
ingatlant érintő vételi szándékról” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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12. Közösségi könyvszektények beszerzésének és kihelyezésének lehetőségei
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: az előző bizottsági ülésen mát elfogadtak egy olyan határozatot, amelyben 
felkérték a Városüzemeltetési és Beruházási Irodát, hogy egy indikatív ajánlatkérést folytasson le a 
közösségi könyvesszekrények beszerzésével kapcsolatban. A közösségi könyvesszekrények céljáról 
már beszéltek, a költségvetésben; erre elkülönítettek 4,5 millió forint összeget. Terveik szerint 
három ilyen szekrényt szeretnének megvalósítani, ami elképzelése szerint hasonló designnal 
harmonizálna az épp beszerzés alatt álló okospadokkal, és ezek az eszközök az I. kerületi Smart 
City program egyik első állomásai lennének.
Az indikatív ajánlatkérés megtörtént: két cég küldött indikatív ajánlatot. Az egyik a Cube Kft. volt, 
aki 2 095 500 forintos áron tud egy szekrényt megvalósítani, ez összesen 6 806 500 forintot jelent 
három szekrény esetében. A másik ajánlattevő Horváth József egyéni vállalkozó, aki az indikatív 
ajánlatkérés során a szekrények darabárára mindennel együtt, az ÁFA-t is beleértve 1 244 600 
forintos darabárat határozott meg. Ez nagyjából 3 700 000 forint, ami bőven a rendelkezésre álló 
keret alatt van.
Polgármester asszonnyal egyeztetett, aki jelezte, hogy az összeget sokalja, ezért az a 
kompromisszumos javaslat született köztük — amely kapcsán kéri a bizottság támogatását -, hogy 
megkeresik a III. és a XIV. kerületi önkormányzatokat - tekintve, hogy ott már történtek ilyen 
fejlesztések -, és tájékoztatást kémek arról, hogy ott hogyan és mennyiért szerezték be a 
könyvesszekrényeket. Úgy tudja, hogy az Óbudai Önkormányzat a Cube cégtől szerezte be, és nem 
hiszi, hogy az I. kerületi ártól alacsonyabban. Azért, hogy nagyobb merítési lehetőség legyen, felkéri 
a Városüzemeltetési és Beruházási Irodát, hogy vegye fel a kapcsolatot a két önkormányzattal a 
célból, hogy kiderüljön mennyibe kerültek a szekrények. Ezt követően jöjjön vissza a kérdés a 
következő bizottság ülésre. Mindenképp szeretné, ha arról határoznának most, hogy a beszerzési 
eljárást kiírják három darabra, amire a pályázatok majd beérkeznek. Továbbá azt kéri, hogy a 
beérkezett pályázatok is jöjjenek vissza a következő ülésre. Javasolja, hogy október 27-ig ezt a 
beszerzési eljárást folytassák le, és jöjjön vissza döntésre a bizottság elé a javaslat. Azért kéri, hogy 
a bizottság döntsön erről, hogy a lehető legjobb döntést tudják meghozni, és a lehető legjobb 
kivitelezőt tudják kiválasztani, ami ár-érték arányban a kerületnek a legjobb. Ezáltal egy tartós 
értéket tudnak teremteni.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: kérdezi, hogy mennyire pontosan írták ki azt, amire 
szükségük van, mivel olyan óriási különbség van a két ár között. Arra kíváncsi, hogy az ajánlatok 
tartalmilag teljesen ugyanazt fedik-e le, hiszen kvázi kettes szorzó a különbség a két vállalkozó 
között.

Varga Dániel, elnök: igen, elég pontosan körül írták. Acélszekrényeket szeretnének megfelelő 
designnal és szerkezettel, napelemmel, led világítással, vízálló kivitelben. Nem tudja, hogy mi az 
oka az ekkora árkülönbségnek. Az okos padok árajánlattételi eljárásáról azt tudja mondani, hogy a 
Cube cég ott is tett ajánlatot, és ott is ugyanekkora, tehát több százezer forintos különbség volt az 
ugyanezt a minőséget és eszközt szolgáltató társai között.

Remenyik Ildikó, bizottsági tag: kérdezi, hogy most csak arról kell, döntsenek, hogy 
árajánlatokat kémek be.

Varga Dániel, elnök: az indikatív ajánlatkérés megtörtént, most bekérik az árajánlatokat és utána 
egy külön bizottsági ülésen döntenek arról, hogy ki legyen a kivitelező az árajánlatok alapján, tehát 
igen. Továbbá arról, hogy konzultálnak az Óbudai és Zuglói Önkormányzattal, hogy ők 
ugyanezeket a szekrényeket hogyan és milyen áron szerezték be. A paramétereket fontos lesz 
összevetni, mert Zuglóban például több méretű szekrény létezik. Ha sokallják az összeget, akkor a
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szekrények méretével az összeg is csökkeni fog. A kiválasztott méret, ami 220 cm x 150 cm-es, az 
kellő méret lesz.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: a nagy árkülönbség miatt kérdezi, hogy van-e referenciája a 
két ajánlattevőnek, mert ha túl drága valami, akkor ott csalást vagy becsapást lehet szimatolni, ha 
pedig túl olcsó, akkor a minőség megkérdőjeleződik.

Varga Dániel, elnök: az indikatív ajánlatkérés során is arra kéri irodavezető asszonyt, hogy 
ügyeljen majd arra, hogy minél pontosabban, a legkörültekintőbben körül írva határozzák meg a 
paramétereket. A feltételrendszer nagyon szűk teret ad arra, hogy silány legyen a könyvesszekrény. 
Nem feltételezi, de ha mégis silány minőség lenne, akkor nem veszik át.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
77/2020. (IX. 29.) VKB határozata
Varga Dániel képviselő „Közösségi könyvszekrények beszerzésének és kihelyezésének 
lehetőségei” tárgyú szóbeli előterjesztésével kapcsolatban

1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési 
és Környezetvédelmi Bizottsága (a továbbiakban: Bizottság) felkéri a Budapest Főváros I. 
Kerület Budavári Polgármesteri Hivatal Városüzemeltetési és Beruházási Irodáját, hogy 
keresse meg a Budapest Főváros III. Kerület Óbuda-Békásmegyer Önkormányzatot és 
Budapest Főváros XIV. Kerület Zugló Önkormányzatát könyvszekrények beszerzésével és 
költségeivel kapcsolatban.

2. A Bizottság felkéri a Városüzemeltetési és Beruházási Irodát az indikatív ajánlatkérést 
követően a beszerzési eljárás megindítására és az árajánlatok bekérésére, illetve ezek 2020. 
október 27-ig történő lebonyohtására oly módon, hogy arról a Bizottságot tájékoztassa és a 
pályázatokat döntésre részére benyújtsa.

13. Jégpálya kialakítása a Budai Várban 2020. december 4. és 2021. február 28. 
közötti időtartamra
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök: a következő napirendi pontot sürgősséggel tárgyalják. Röviden ismerteti az 
előterjesztést.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: tegnap az Idegenforgalmi Bizottság ülésén elhangzott, hogy 
egy héttel előrébb lett hozva a dátum, mert advent első vasárnapja november utolsó hétvégéje esik.

Varga Dániel, elnök: kérdezi, hogy vehetik-e ezt módosító javaslatnak.

dr. Tarjányi Tamás, jegyző: igen, lesz előterjesztői módosítás. Advent első vasárnapja a 
november 27-én kezdődő hétvégére esik, ezért november 27. a tervezett nyitás napja, míg a zárásé 
2021. február 28. vasárnap.
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Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot azzal a módosítással, hogy a nyitás időpontja 2020. december 4. 
helyett 2020. november 27. legyen.

A bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
78/2020. (IX. 29.) VKB határozata
Jégpálya kialakításáról a Budai Várban 2020. december 4. és 2021. február 28. közötti 
időtartamra

Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Városfejlesztési és Környezetvédelmi 
Bizottsága a Képviselő-testületének elfogadásra javasolja a „Jégpálya kialakításáról a 
Budai Várban 2020. december 4. és 2021. február 28. közötti időtartamra” tárgyú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot azzal a módosítással, hogy a „2020. december 
4. és 2021. február 28.” szövegrész „2020. november 27. és 2021. február 28.” szövegrészre 
cserélődjön.

További észrevétel, hozzászólás nem lévén az Elnök megköszönte a részvételt és az ülést 
bezárta.

Budapest, 2020. október 13.

Kovács László György ^ 

alelnök
Varga Dániel 

elnök
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